
verzonden op 3.49 uur AM, dus in de
vroege ochtenduren. Ik ben ervan
overtuigd dat hij op dit moment met
spanning wacht op de uitkomsten
van dit debat.

De staatssecretaris heeft zojuist
een nadere toelichting gegeven op
zijn interpretatie van een aantal
punten. Wij kunnen ons daarin
vinden en ik dank de staatssecretaris
voor zijn duidelijke uitleg. Ook dank
ik de leden van de Kamer voor de
aandacht die zij hebben geschonken
aan de standpunten van de Antillen.
Ik sluit mij voorts aan bij wat
woordvoerders hebben gezegd over
de waarde van het gezamenlijk
overleg tussen Kamer en Staten.

Ik ben van oordeel dat wij kunnen
spreken over wederzijdse overeen-
stemming. De staatssecretaris is al
ingegaan op de opmerkingen van
mevrouw George-Wout over de
beeldvorming. Zij onderstreept het
belang van een goede beeldvorming
en ik wens, hoop, neen, ben er zeker
van dat wij elkaar op dit ogenblik,
aan beide zijden van de oceaan,
recht in de ogen kunnen zien. Niet
alleen binnen ons Koninkrijk maar
ook daarbuiten kunnen en zullen wij
voor elkaar instaan. Daarmee zijn de
afzonderlijke landen gediend en daar
is ook het Koninkrijk als geheel mee
gediend.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik dank alle afgevaar-
digden, in het bijzonder die van de
Antillen, voor hun inbreng.

Ik stel voor, aanstaande dinsdag
over de moties en het voorstel van
rijkswet te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

De vergadering wordt van 11.58 uur
tot 13.00 geschorst.
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De voorzitter: De ingekomen
stukken staan op een lijst die op de
tafel van de griffier ter inzage ligt. Op
die lijst heb ik voorstellen gedaan
over de wijze van behandeling. Als
aan het einde van de vergadering
daartegen geen bezwaren zijn
ingekomen, neem ik aan, dat de
Kamer zich met de voorstellen heeft
verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, te
behandelen op donderdag 13 juni bij
het begin van de vergadering:
- verslagen van de commissie voor
de Verzoekschriften (24425, nrs. 94
t/m 109).

Ik stel voor, toe te voegen aan de
agenda voor de volgende week de
''derde termijn'' inzake het rapport
opsporingsmethoden.

Dat zal de behandeling omvatten
van:
- de brief van de enqueÃtecommissie
ten geleide van een lijst van
beslispunten (24072, nr. 25);
- de brief van de minister van Justitie
houdende een reactie op die
beslispunten (24072, nr. 46).

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Aangezien voor de
kamerstukken, gedrukt onder de
nummers 23908 (R1519), nrs. 17 en
18, 24493 (R1557), nr. 3, 24638,
24647, 24661 (R1569) en 24700
(R1571) de termijnen zijn verstreken,
stel ik vast dat wat deze Kamer
betreft de daarbij ter stilzwijgende
goedkeuring overlegde stukken zijn
goedgekeurd.

Ik stel voor, deze stukken voor
kennisgeving aan te nemen.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Aangezien ook voor
de stukken 24650, 24660 en 24670 de
termijnen zijn verstreken, stel ik voor,
deze stukken eveneens voor
kennisgeving aan te nemen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Gemeente-

lijke herindeling van Lemelerveld
(24569).

De voorzitter: Ik heb begrepen dat
er bij de woordvoerders geen
bezwaar tegen bestaat de volgorde
van de sprekerslijst op verzoek van
twee leden enigszins te wijzigen.
Mevrouw Mulder-van Dam zal
beginnen, gevolgd door de heer
Cornielje, waarna weer de oorspron-
kelijke lijst gevolgd zal worden.

De algemene beraadslaging wordt
geopend.
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Mevrouw Mulder-van Dam (CDA):
Voorzitter! Dank aan mijn collega's
voor de gelegenheid om als eerste
het woord te voeren.

Dat een zo beperkte operatie op
het gebied van gemeentelijke
herindeling zo'n lange tijd in beslag
heeft genomen ± ruim twintig jaar ±
en dat ze nog steeds de nodige
emoties oproept, zoals bij de
hoorzitting in het desbetreffende
gebied is gebleken, geeft nog eens
duidelijk aan dat de omvang van de
operatie eigenlijk niet uitmaakt,
omdat het voor de inwoners van het
gebied altijd gaat om iets wat hun
eigen is, namelijk de plek waar zij
thuishoren. Voor bestuurders spelen
bij inkrimping of uitbreiding van het
territoir weer andere belangen een
rol. Daarom moeten er ook redenen
zijn voor een herindeling.

De CDA-fractie hanteert bij het
beoordelen van voorstellen tot
gemeentelijke herindeling de
knelpuntenbenadering als uitgangs-
punt. In het geval van Lemelerveld,
een kern onder de verantwoordelijk-
heid van vier gemeenten, is er
sprake van een bestuurlijk knelpunt
dat in de visie van het CDA
weggenomen dient te worden. Dat
burgers die vierdeling veeleer als
een voordeel dan een belemmering
zien, omdat die hun meer mogelijk-
heden biedt om hun belangen te
bepleiten, neemt niet weg dat ook
het CDA een dergelijke vorm van
intergemeentelijke samenwerking
niet voor ogen staat. Aangezien aan
de belangrijkste wens van de
inwoners van Lemelerveld is
voldaan, namelijk herindeling van de
kern als geheel, en gelet op de
uitspraak van de staatssecretaris dat
deze samenvoeging ongeacht de
toekomstige ontwikkeling in stand zal
blijven, zal de CDA-fractie instemmen
met het wetsvoorstel.

Hoewel een van de argumenten in
het verslag, het ontbreken van een
regeling voor openbaar vervoer
tussen de kern Lemelerveld en de
gemeente Dalfsen, door de tegen-
standers op de hoorzitting aan de
orde is gesteld, lijkt het de CDA-
fractie geen argument dat in dit
gebied ineens een rol zou moeten
spelen. Natuurlijk zou het, uit een
oogpunt van bereikbaarheid, ook
voor wat betreft de CDA-fractie

De Haseth

Tweede Kamer Lemelerveld
6 juni 1996
TK 90 90-5986


